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Tordas Község Polgánnestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1999. augusztus 3-án (kedden) 15 órakor tartja ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Költségvetés I. félévi beszámolója.
Előadó: Farkas János polgánnester

2./ 1999. évi költségvetés módosítása.
Előadó: Farkas János polgánnester

3./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1999. augusztus 26.

~v
Farkas János)---,
polgánnester



Jelenléti ív

az 1999. év augusztus 2. napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1./ Botta Zsoltné

2./ Citka János

3./ Derecskei János

4./ Farkas János

5./ Fábián Jánosné

6./ Kunsági László

7./ Rácz József

8./ Dr. Rákosi Miklós

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1999. augusztus 3-án megtartott ülésérő1.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Botta Zsoltné, Cifka János, Derecskei János, Farkas János, Kunsági László,
Rácz József, Dr. Rákosi Miklós, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Bediné Németh Márta művelődésiház igazgató
Tóth Zoltánné gazd. előadó

Igazoltan távol: Fábián Jánosné, Vasvári Pál képviselők

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre. .

Napirend:
1.1 Költségvetés I. félévi beszámolója.

Előadó: Farkas János polgármester

2.11999. évi költségvetés módositása.
Előadó: Farkas János polgármester

3.1 Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1./ Az 1999. I. félévi költségvetési beszámoló

A beszámoló mellékelve

Hozzászólások

Farkas János polgármester elmondja, hogy a költségvetés I. félévi teljesítése a terveknek
megfelelően történt. Örömteljesen kell beszámolni arról, hogy a bevételek tekintetében jelentős

többletekkel rendelkezünk, sőt a helyi adó bevallások alapján szárnitott bevételei lehetőséget

adnak arra, hogy azon feladatokat hajtsuk végre, amelyet pénz hiányában az év elején nem
tudtunk tervezni.
A szocíális otthon építése miatt lényegesen magasabb ip8fŰzési adóval számolunk. Többlet
bevételekhez jutunk építési telkek értékesítése révén is.
Javasolja a félévi beszámoló elfogadását.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) elfogadta az
1999. I. félévi gazdálkodásról szóló beszámolót.

2./ Az 1999. Évi költségvetés módosítása

A rendelet tervezet mellékelve

Farkas János polgármester elmondja, hogy a féléves beszámolóban elhangzott többlet
bevételek terhére lehetőség van újabb feladatok megva\ósítására. A bevétel emelkedésével, a
céltartalék elvonásával, egyes feladatok meghatározásával változik a költségvetés számszaki
összetétele is, ezért szükséges a rendelet módosítása.
A kormány tavaszi intézkedésével a személyijövedelernadó mértékénél meghatározott 900.000
Ft céltartalékot elvonta, ezzel bevételünk csökkent.
A helyi bevételek mellékletben kidolgozott tételei alapján nőtt a költségvetés bevétele
várhatóan 20 millió forinttal, ezzel együtt nő a kiadási oldal is.
Javasolja a többletbevétel felhasználásának szabályozását.

Márki Ferenc jegyző tájékoztatásként ismertette azokat a feladatokat, ÍIIIlelyben a testület már
határozattal kötelezettséget vállalt, vagy amelyre szerződésben, vagy más tárgyalások során
kötelezettséget vállalt.
Figyelmeztet arra, hogy 6 millió forint tartalékolására van szükség a lakópark építésének
meghiúsulása esetén történő visszafizetési kötelezettségre és arra, hogy legfóbb feladatunk az
óvoda bővitése és korszerűsítése, amelyre már céltartalékot is képeztünk. Ezt az összeget kell
kiegészíteni és a maradék összeget felhasználni.

Derecskei János - javasolja az iskola fenntartási költségeihez fél millió forint biztosítását. Nem
ért egyet újabb tartalékok képzésével, a lehetőségeinket most kell kihasználni.

Botta Zsoltné - meglévő dolgaink megvédése, szintentartása legyen a fő cél. Egyet ért a
lakásvásárlással, mert lakás nélkül megfelelő szakembereket nem tudunk alkalmazni.

Zémann Gáza - sok mindenre volna szükség, mégis rangsorolnunk kell. A most folyó
nagyberuházás, a szociális otthon építése nagyban befolyásolja feladatainkat (út építés,
szennyvíz csatorna építés), de lakásra is szükség volna. Ne feledkezzünk meg az óvoda
bővítéséről.

Cifka János - közterületeink rendjét nagyban befolyásolja az utak, parkolók, parkok állapota.
Az elhangzott javaslatok mellett szükség volna a sport parkoló egy részének aszfaltozására is.

Ezek után szinte követhetetlen vita alakult ki különböző feladatokról, azok finanszirozásáról.
Végül a képviselőtestület többségi határozattal az alábbi feladatok végrehajtását határozta le,
amelyhez többlet bevételeiből biztosít fedezetet.

- MATÁV-tól telek vásárlásra +
- iskolavízesedési munkálataira +
- iskola fenntartási költségeire +
- óvoda bővítési tervezésére
- Hangya sor csatorna hálózat építése
- útépítés

180.000 Ft,
1.500.000 Ft,

500.000 Ft,
350.000 Ft

2.500.000 Ft
3.500.000 Ft,



- számítógépek átállítása
- építési telkek közműire

- sport parkoló aszfaltozása
- csapadékvíz elvezetés
- polgármesteri hivatal felújítása +
- lakás vásárlásra

összesen:
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250.000 Ft
6.000.000 Ft
1.500.000 Ft

400.000 Ft
1.500.000 Ft
2.000.000 Ft

20.IS0.000 Ft

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondta, hogy a testület döntésével jelentős

feladatok végrehajtására kerül sor ebben az évben. A felállított feladatsor már tartalmazza
korábbí elkötelezettségeit és az ötéves programjában szereplő feladatok egy részét.
Természetesen még nagyobb bevételből még több feladatok valósíthattunk volna meg, a mosta
elosztás másképp is alakulhatott volna, de a döntés a település érdekeit szolgálja.
Ennek szellemében javasolja a mellékelt rendelet tervezet elfogadását a hozzászólásokban
foglaltakkal.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( S igen szavazattal) megalkotta a
9/1999. (VIDA.) sz. rendeletét az 1999. évi pénzügyi terv és költségvetéséről szóló 2/1999.
(11. 24.) sz. rendelete módosításáról.

Napírend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Farkas János polgármester felkérte a művelődésí ház igazgatóját adjon tájékoztatást az
augusztus 20-í falunap szervezésének állásáról.

Bedíné Németh Márta igazgató elmondta, hogy a műsor összeállt, annak előreláthatólag a
költsége több mint SOO.OOO Ft. A szükséges szervezést elvégeztük, egyeztettünk. Ismertette a
programot.

Márkí Ferenc jegyző elmondta, hogy a falunap szervezése ebben az évben kritikán aluli. A
vállalkozók megkeresése elmaradt, így a műsor költségeire nincs fedezet, csak ha azt a
költségvetés biztosítja. A sok szervezési munka jobbára csak szöveg, mögötte komoly dolog
nincs. Így nem sok értelme van falunapot szervezni. Meg kellene már tanulni időben

gondoskodni a feladatok végrehajtásáról, nem kapkodni és ha lehet nem amatőr módon
végrehajtani azt, amit már egyszer profi módon, jól csináltunk.
Tájékoztatta a testületet, hogy a szlovén kapcsolat megerősítését szolgáló barátsági szerződés

aláírására már májusban elkezdődődött a szervezés. Meghívásra került Göncz Árpád
köztársasági elnök is, aki nem tudta a közszereplést nálunk vállalni. Meghívtunk sok
érdekeltet, mint a Szlovén Nagykövetséget, különböző szlovén szövetségeket, a
Külügyminisztérium illetékeseit. Bízunk abban, hogy az állami ünnepségek mellett nálunk is
meg tudnak jelenni.
A szlovén Puconci küldöttség fogadását meg kell szervezni.

Botta Zsoltné - nem érzi ilyen tragikusnak a helyzetet, van még idő a szervezés befejezésére.
A vendégek fogadásáról ídőben intézkedni kell.
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Cifka János - a képviselők legyenek fó szervezői a vendégek fogadásának és ha kell a
szükséges segítséget is adják meg.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a falunapra az adományok gyűjtése még folyik.
Bizik abban, hogy a műsorra és egyéb kiadásainkra a vállalkozók összeadják a pénzt, ha pedig
nem akkor a köItségvetésiink a többletet tudja vállalni.
Kéri a testület tagjait, a szlovén vendégek fogadásánál nyújtsanak segítséget.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismertette a védőnői pályázatra benyújtott egyetlen
pályázatot. Fellúvta a figyelmet arra, hogy a martonvásári Ficsorné pályázata milyen
kikötéseket tartalmaz, kérte a vélemények elmondását.

Hozzászólások:

Cifka János - a pályázati kiirás egyértelmű, a terület és a felszereltség adott, erre keresünk
védőnőt. A benyújtott pályázat nem a kiírásnak megfelelő.

Dr. Rákosí Miklós - a pályázat olyan dolgozót feltételez, aki sokoldalúan képzett, azonban az
anya és gyermekvédelmi munka ellátásához elsősorban védőnőt keresünk. A benyújtott
pályázatot nem tartja elfogadhatónak, az irreális és indokolatlan költségek, beruházások
megvalósítását feltételezi. A pályázatot Í1juk ki újra.

Kunsági László - a pályázat nem az kiírtaknak megfelelően került benyújtásra. Ha a pályázatí
feItételekkel a pályázó egyetért nyújtsa be újra pályázatát.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

40/1999 (VITI.3.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a védőnői

állásra benyújtott pályázatot eredménytelennek
ítéli., egyben szükségesnek tartja a pályázat újbóli
megjelentetését a korábbi feItételekkel.
Felelős: polgármester
Határidő: 1999.08.31.

Márki Ferenc jegyző ismertette a testülettel, hogy az elmúlt ülésen, amikor új közterületek
elnevezéséről döntöttünk kimaradt az új szociális otthon területének közterületi elnevezése.
Feltételezhetően szüksége lesz a fóvárosnak arra, hogy a hivatalos ügyeket már az új eimmel
intézze, erre igényét már jelezte is.
Tekintettel arra, hogy az utat, amely mellett az új 200 férőhelyes otthon épül mindenki csak
gesztenyés útnak nevezi, javasolja e köznyelvben is meghonosodott utcanevet választani.
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Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

41/1999. (VIII. 3.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi 04 hrsz-ú
útnak a Gesztenyés út nevet adja.

Citka János Gazdasági Bizottság elnöke szóbeli előteIjesztésében ismertette a képviselőkkel,

hogy a szennyvíztelep üzemeltetése kérdésében a testületnek hamarosan dönteni kell, mert a
kivitelező és a próbaüzemet végző Betonút RT sürget bennünket.
A lakóparknál elkezdődött az útépités, amelynek egyeztetését még nem végeztük el. Kéri
ennek mielőbb koordinálását.

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy a szennyvíztelep próbaüzeme bef~ezéséig van
idő arra, hogy döntsön a testület vállalja e a szennyvíztelep üzemeltetését.
A lakópark útépítését útépítő mérnökök tervezik, a tervek elkészülte után az egyeztetés
megtörténik.

2./Képviselőkbejelentései

Derecskei János - az önkormányzati tulajdonában lévő úton, a szennyvíztelep előtt az árok
betemetésre került, így a meliorációban elkészült út karbantartása, amely a Fajtakisérleti
Állomás feladata, nehézségekbe ütközik.
Elmondja., hogy a csemői látogatás nagyon jól sikerült. Az alföldi kis település szép, virágos
falu, amelyet nagyszeretettel gondoznak lakói. Még mi is tanulhatunk tőlük.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

kmf

'~k-
polgármester


